



ຜູ້ແທນປະຊາຊົນ

PHOUTHEN PASAXON

ສຽງຂອງສະພາແຫ່ງຊາດ

ສໍານັກງານຕັ້ງຢູ່ອາຄານຄະນະເລຂາທິການສະພາແຫ່ງຊາດ, ໂທ: 021 840 430 email: phouthen.na@gmail.com; www.na.gov.la; app: Lao na

18-27
ກໍລະກົດ
2023
ປີທີ 12
ສະບັບທີ 931
ລາຍສົບປະເດ

ກອງປະຊຸມສະໄໝສາມັນເທື່ອທີ 5 ສະພາແຫ່ງຊາດ ຊຸດທີ IX ໄດ້ປິດລົງດ້ວຍຜົນສໍາເລັດຢ່າງຈົບງາມ

(ສພຊ) ກອງປະຊຸມສະໄໝສາມັນເທື່ອທີ 5 ຂອງສະພາແຫ່ງຊາດ ຊຸດທີ IX ໄດ້ສໍາເລັດລົງດ້ວຍໝາກຜົນອັນຈົບງາມ ແລະ ໄດ້ອັດລົງຢ່າງເປັນທາງການ ພາຍຫຼັງດໍາເນີນມາເປັນເວລາ 17 ໃນຕອນບ່າຍຂອງວັນທີ 18 ກໍລະກົດ 2023 ພາຍໃຕ້ການເປັນປະທານຂອງທ່ານ ປອ. ໄຊສົມພອນ ພົມວິຫານ ກໍາມະການກົມການເມືອງສູນກາງພັກ, ປະທານສະພາແຫ່ງຊາດ; ເຂົ້າຮ່ວມມີທ່ານ ທອງລຸນ ສີສຸລິດ ເລຂາທິການໃຫຍ່ຄະນະບໍລິຫານງານສູນກາງພັກ, ປະທານປະເທດແຫ່ງ



ສປປ ລາວ; ທ່ານ ສອນໄຊ ສີມິການນໍາພັກ-ລັດ, ສະມາຊິກພັນດອນ ນາຍົກລັດຖະມົນຕີ; ສະພາແຫ່ງຊາດ (ສສຊ), ອະ

ດີດການນໍາພັກ-ລັດ, ພະນັກງານອາວຸໂສບໍານານ, ອະດີດສສຊ, ຕາງໜ້າຈາກອົງການຈັດຕັ້ງພັກ-ລັດ, ອົງການຈັດຕັ້ງແນວລາວສ້າງຊາດ, ອົງການຈັດຕັ້ງມະຫາຊົນ ພ້ອມດ້ວຍຜູ້ຕາງໜ້າຈາກພາກສ່ວນຕ່າງໆ ແລະ ແຂກຖືກເຊີນ.

ຕະຫລອດ 17 ວັນຂອງການດໍາເນີນກອງປະຊຸມ, ຄະນະປະທານໄດ້ຜັດປ່ຽນກັນເປັນຕັ້ງພັກ-ລັດ, ອົງການຈັດຕັ້ງແນວລາວສ້າງຊາດ, ອົງການຈັດຕັ້ງມະຫາຊົນ ພ້ອມດ້ວຍຜູ້ຕາງໜ້າຈາກພາກສ່ວນຕ່າງໆ; ພ້ອມດຽວກັນນີ້, ບັນດາ ສສຊ ປະຈໍາເຂດເລືອກຕັ້ງທົ່ວປະເທດ ໄດ້ສຸມ

ໃສ່ຄົ້ນຄວ້າພິຈາລະນາ ແລະ ເຫັນດີຮັບຮອງບາງບັນຫາສໍາຄັນຕ່າງໆຂອງຊາດ.

ໃນລະຫວ່າງວັນທີ 10-17 ກໍລະກົດ 2023 ທີ່ປະຊຸມໄດ້ຮັບຟັງ, ປະກອບຄໍາເຫັນ ແລະ ພິຈາລະນາໃສ່ບັນດາຮ່າງກົດໝາຍສ້າງໃໝ່ ແລະ ບັບປຸງ ພ້ອມທັງໄດ້ລົງຄະແນນສຽງຮັບຮອງຮ່າງກົດໝາຍ ຈໍານວນ 10 ສະບັບ ດ້ວຍຄະແນນສຽງເຫັນດີຈໍານວນຫຼາຍ ແລະ ລົງຄະແນນສຽງບໍ່ເຫັນດີຕໍ່ບາງມາດຕາຂອງກົດໝາຍຄື: ກົດໝາຍວ່າດ້ວຍອາກອນທີ່ດິນ (ສ້າງໃໝ່) ຄະແນນສຽງເຫັນດີ 93,47% ບໍ່ເຫັນດີ 5,79% ບໍ່ອອກສຽງ 0,72%; ກົດໝາຍວ່າດ້ວຍເຍົາວະຊົນລາວ (ສ້າງໃໝ່) ຄະແນນສຽງເຫັນດີ

ອ່ານຕໍ່ໜ້າ 7

ສູນທອນພິດ

ຂອງທ່ານ ປອ. ໄຊສົມພອນ ພົມວິຫານ ປະທານສະພາແຫ່ງຊາດ ກ່າວປິດກອງປະຊຸມສະໄໝສາມັນເທື່ອທີ 5 ຂອງສະພາແຫ່ງຊາດ ຊຸດທີ IX



ຮຽນ: - ທ່ານ ທອງລຸນ ສີສຸລິດ ເລຂາທິການໃຫຍ່ຄະນະບໍລິຫານງານສູນກາງພັກປະຊາຊົນປະຕິວັດລາວ, ປະທານປະເທດ ແຫ່ງ ສປປ ລາວ ທີ່ເຄົາລົບ ແລະ ນັບຖືຢ່າງສູງ.
- ບັນດາທ່ານ ຜູ້ນໍາຂັ້ນສູງ, ອະດີດຜູ້ນໍາຂັ້ນສູງຂອງພັກ-ລັດ ທີ່ນັບຖື.

- ທ່ານ ນາຍົກລັດຖະມົນຕີ, ສະມາຊິກລັດຖະບານ ທີ່ຮັກແພງ.
- ບັນດາທ່ານສະມາຊິກສະພາແຫ່ງຊາດ, ແຂກທີ່ມີກຽດທີ່ນັບຖື ແລະ ຮັກແພງທັງຫຼາຍ.

ພາຍຫຼັງດໍາເນີນມາເປັນເວລາ 17 ວັນ, ນັບແຕ່ວັນທີ 26 ມິຖຸນາ ຫາ ວັນທີ 18 ກໍລະກົດ 2023 ດ້ວຍຄວາມເຄັ່ງຮ້ອນ, ເຕັມໄປດ້ວຍຄວາມຮັບຜິດຊອບສູງ, ກອງປະຊຸມສະໄໝສາມັນເທື່ອທີ 5 ຂອງສະພາແຫ່ງຊາດ ຊຸດທີ IX ມາຮອດມື້ນີ້ ໄດ້ບັນລຸຜົນສໍາເລັດຕາມຈຸດປະສົງລະດັບຄາດໝາຍທີ່ວາງໄວ້. ກອງປະຊຸມຕີລາຄາສູງທີ່ສະມາຊິກສະພາແຫ່ງຊາດ, ສະມາຊິກລັດຖະບານ, ຜູ້ແທນກອງປະຊຸມຈາກພາກສ່ວນທີ່ກ່ຽວຂ້ອງ ໄດ້ພ້ອມກັນທຸ່ມເທເຫື່ອແຮງ, ສະຕິປັນຍາ ແລະ ເສີມຂະຫຍາຍສິດປະຊາທິປະໄຕເຂົ້າໃສ່ການຄົ້ນຄວ້າ, ພິຈາລະນາ ບົດລາຍງານການຈັດຕັ້ງປະຕິບັດແຜນພັດທະນາເສດຖະກິດ-ສັງຄົມ, ແຜນງົບປະມານແຫ່ງລັດ, ແຜນເງິນຕາ ແລະ ບັນຫາສໍາຄັນພື້ນຖານຂອງປະເທດຊາດ ເຊິ່ງເປັນການຜັນຂະຫຍາຍມະຕິກອງປະຊຸມໃຫຍ່ ຄັ້ງທີ XI ຂອງພັກ, ມະຕິກອງປະຊຸມຄົບຄະນະ ຄັ້ງທີ 6 ຂອງຄະນະບໍລິຫານງານສູນກາງພັກ ສະໄໝທີ XI ເຂົ້າສູ່ວຽກງານຕົວຈິງ ອັນໄດ້ເຮັດໃຫ້ປະ

ອ່ານຕໍ່ໜ້າ 2

ສະພາແຫ່ງຊາດ ຖະແຫຼງຜົນການພິຈາລະນາຮັບຮອງເອົາກົດໝາຍ



(ສພຊ) ວັນທີ 17 ກໍລະກົດ 2023, ທ່ານ ສຈ. ປອ. ຈະເລີນ ເຍຍປາວເຮີ ຮອງປະທານສະພາແຫ່ງຊາດ, ຕາງໜ້າ

ຄະນະປະຈໍາສະພາແຫ່ງຊາດ ໄດ້ຖະແຫຼງຂ່າວຕໍ່ສົມມວນຊົນກ່ຽວກັບຜົນການພິຈາລະນາ ແລະ ຮັບຮອງເອົາກົດໝາຍໃຫ້ປະຊາຊົນລາວບັນດາເຜົ່າພາຍໃນປະເທດ ແລະ ພື້ນອງຊາວລາວຢູ່ຕ່າງປະເທດ ໄດ້ຮັບຊາບຢ່າງທົ່ວເຖິງກັນວ່າ: ກອງປະຊຸມສະໄໝສາມັນເທື່ອທີ 5 ຂອງສະພາແຫ່ງຊາດ ຊຸດທີ IX ໄດ້ດໍາເນີນມາແຕ່ວັນທີ 26 ມິຖຸນາ 2023 ເປັນເວລາ 22 ວັນ, ກອງປະຊຸມໄດ້ຄົ້ນຄວ້າພິຈາລະນາຮັບຮອງເອົາເນື້ອໃນ

ທີ່ສໍາຄັນຫຼາຍບັນຫາ ເຊິ່ງບັນດາທ່ານຮອງປະທານສະພາແຫ່ງຊາດ ທີ່ຊີ້ນໍາແຕ່ລະຂົງເຂດ ໄດ້ຖະແຫຼງຂ່າວໃຫ້ຊາບແລ້ວ ແລະ ເລີ່ມແຕ່ວັນທີ 6-14 ກໍລະກົດ 2023 ກອງປະຊຸມໄດ້ສຸມໃສ່ພິຈາລະນາປະກອບຄໍາເຫັນໃສ່ເນື້ອໃນແຕ່ລະຮ່າງກົດໝາຍຢ່າງລະອຽດຖີ່ຖ້ວນ; ຫຼັງຈາກນັ້ນ, ຄະນະຮັບຜິດຊອບແຕ່ລະຮ່າງກົດໝາຍ ໄດ້ປັບປຸງຮ່າງກົດໝາຍ ຕາມຄໍາເຫັນຂອງບັນດາ

ອ່ານຕໍ່ໜ້າ 11

ຖະແຫຼງຜົນສໍາເລັດກອງປະຊຸມສະໄໝສາມັນເທື່ອທີ 5 ຂອງສະພາແຫ່ງຊາດ ຊຸດທີ IX

(ສພຊ) ວັນທີ 18 ກໍລະກົດ 2023, ທ່ານ ນາງ ປິ່ງຄໍາ ລາຊະສີມມາ ເລຂາທິການສະພາແຫ່ງຊາດ ໃນນາມຕາງໜ້າໃຫ້ຄະນະປະຈໍາສະພາແຫ່ງຊາດ ໄດ້ຖະແຫຼງຂ່າວຕໍ່ສົມມວນຊົນ ວ່າ: ກອງປະຊຸມສະໄໝສາມັນເທື່ອທີ 5 ຂອງສະພາແຫ່ງຊາດ ຊຸດທີ IX ໄດ້ດໍາເນີນເປັນເວລາ 17 ວັນ ພາຍໃຕ້ການນໍາພາຂອງທ່ານ ປອ. ໄຊສົມພອນ ພົມວິຫານ ກໍາມະການກົມການເມືອງສູນກາງພັກ,



ປະທານຄະນະປະຈໍາສະພາແຫ່ງຊາດ ແລະ ການສຸມເຫື່ອແຮງສະຕິປັນຍາຂອງບັນດາທ່ານສະມາຊິກສະພາແຫ່ງຊາດ, ການ

ປະກອບສ່ວນຂອງລັດຖະບານ, ອົງການ, ກະຊວງ, ຂະແໜງການຕ່າງໆ ແລະ ພາກສ່ວນທີ່ກ່ຽວຂ້ອງ ຕາມພາລະບົດບາດ, ສິດ ແລະ ໜ້າທີ່ຂອງຕົນ ເຂົ້າໃນການກະກຽມ ແລະ ການດໍາເນີນກອງປະຊຸມສະໄໝສາມັນເທື່ອທີ 5 ຂອງສະພາແຫ່ງຊາດ ຊຸດທີ IX ເຮັດໃຫ້ການພິຈາລະນາ ແລະ ຮັບຮອງເອົາບັນຫາສໍາຄັນຂອງຊາດ ຕາມສິດ

ອ່ານຕໍ່ໜ້າ 9

ຜົນການພິຈາລະນາ ການປະເມີນການຈັດຕັ້ງປະຕິບັດກົດໝາຍຂົງເຂດຍຸຕິທໍາ 4 ສະບັບ

(ສພຊ) ວັນທີ 17 ກໍລະກົດ 2023 ທ່ານ ຄໍາແພງວິລະພັນ ປະທານກໍາມາທິການຍຸຕິທໍາ ໄດ້ຕາງໜ້າຄະນະປະຈໍາສະພາແຫ່ງຊາດ ຖະແຫຼງຂ່າວຕໍ່ສົມມວນຊົນກ່ຽວກັບຜົນການພິຈາລະນາການປະເມີນຜົນການຈັດຕັ້ງປະຕິບັດກົດໝາຍຂົງເຂດຍຸຕິທໍາ 4 ສະບັບ ວ່າ: ໃນວັນທີ 4-5 ກໍລະກົດ 2023 ກອງປະຊຸມສະໄໝສາມັນເທື່ອທີ 5 ຂອງສະພາແຫ່ງຊາດ ຊຸດທີ IX ໄດ້ຮັບຟັງ ແລະ ພິຈາລະນາບົດລາຍງານຂອງສານປະຊາຊົນ



ສູງສຸດ ແລະ ອົງການໄອຍະການປະຊາຊົນສູງສຸດ ກ່ຽວກັບການປະເມີນຜົນການຈັດຕັ້ງປະຕິບັດກົດໝາຍຂົງເຂດຍຸຕິທໍາ 4 ສະ

ບັບ ປະກອບມີເນື້ອໃນ ດັ່ງນີ້:

1. ບົດລາຍງານ ຂອງສານປະຊາຊົນສູງສຸດ ກ່ຽວກັບການປະເມີນການຈັດຕັ້ງປະຕິບັດກົດໝາຍວ່າດ້ວຍສານປະຊາຊົນ, ກົດໝາຍວ່າດ້ວຍການດໍາເນີນຄະດີແພ່ງ ເຊິ່ງສະເໜີໂດຍທ່ານ ນາງ ວຽງທອງ ສີພັນດອນ ຄະນະເລຂາທິການສູນກາງພັກ, ປະທານສານປະຊາຊົນສູງສຸດ.

2. ບົດລາຍງານ ຂອງ

ອ່ານຕໍ່ໜ້າ 3

ຊົມເຊີຍຜົນສໍາເລັດກອງປະຊຸມສະໄໝສາມັນເທື່ອທີ 5 ຂອງສະພາແຫ່ງຊາດ ຊຸດທີ IX ຢ່າງສຸດໃຈ!

ລັດຖະບານ ຕ້ອງສ້າງຄວາມເຊື່ອໝັ້ນໃຫ້ປະຊາຊົນໃນການແກ້ໄຂບັນຫາຕ່າງໆຂອງຊາດ

ທ່ານ ຈັນທະວົງ ແສນອາມາດມິນຕີ ສະມາຊິກສະພາແຫ່ງຊາດ (ສສຊ) ປະຈຳເຂດເລືອກຕັ້ງທີ 13 ແຂວງສະຫວັນນະເຂດ ໄດ້ປະກອບຄໍາເຫັນຕໍ່ແຜນພັດທະນາເສດຖະກິດ-ສັງຄົມ ໃນວາລະດຳເນີນກອງປະຊຸມສະໄໝສາມັນເທື່ອທີ 5 ຂອງສະພາແຫ່ງຊາດ ຊຸດທີ IX ເຊິ່ງມີລາຍລະອຽດດັ່ງນີ້:



ຈຸດທີໜຶ່ງ ໃນ 6 ເດືອນຕົ້ນປີ 2023 ເຫັນວ່າລັດຖະບານໄດ້ມີຄວາມພະຍາຍາມຫຼາຍສົມຄວນຈົນມີໜ້າທີ່ເປັນຕົວເລກຍັງຢືນຫຼາຍອັນເປັນຕົ້ນແມ່ນການເຕີບໃຫຍ່ທາງດ້ານເສດຖະກິດ 4,8 ຖືວ່າເປັນຕົວເລກທີ່ສູງສົມຄວນລື່ນຄາດໝາຍທີ່ສະພາໄດ້ຮັບຮອງ ລວມທັງຕົວເລກຄາດໝາຍລວມຍອດຜະລິດຕະພັນພາຍໃນ, ລາຍຮັບຕໍ່ຫົວຄົນໃນ 6 ປີຜ່ານມາ ແລະ ຕົວເລກອື່ນໆ ສາມາດເຮັດໄດ້ດີ ເຊິ່ງສະແດງເຖິງການຜະລິດກະສິກໍາ, ການປູກເຂົ້ານາປີ-ນາແຊງ ແລະ ການຄ້າດ້ານອື່ນໆ ອັນນີ້ຊົມເຊີຍຕໍ່ຄວາມພະຍາຍາມຂອງ

ລັດຖະບານໃນທຳມະການສະພາບແວດລ້ອມທີ່ພວກເຮົາຮູ້ນຳກັນແລ້ວວ່າ ມີຄວາມຫຍຸ້ງຍາກທັງພາຍໃນປະເທດ, ພາກພື້ນ ແລະ ສາກົນ.

ຈຸດທີສອງ ເຫັນວ່າກຳມິບັນຫາທີ່ເປັນອຸປະສັກສິ່ງທ້າທາຍ ໂດຍສະເພາະມັນເປັນຄວາມຄອງຄອຍ, ຄວາມຮຽກຮ້ອງຕ້ອງການຂອງປະຊາຊົນບັນດາເຜົ່າຈຳນວນຫຼາຍ ກໍຄືພະນັກງານ-ລັດຖະກອນຈຳນວນບໍ່ໜ້ອຍ ໄດ້ສະແດງຄວາມເປັນຫ່ວງເປັນໃຍ ແລະ ຕັ້ງຄຳຖາມຂຶ້ນມາກໍແມ່ນລັດຖະບານຈະນຳພາແກ້ໄຂບັນຫາເຖິງເພີ່, ລາຄາສິນຄ້າ, ຄວາມຫຍຸ້ງຍາກທາງດ້ານຊີວິດການເປັນຢູ່ທີ່ກະທົບຕໍ່ຊີວິດຕົວຈິງຂອງເຂົາເຈົ້າຄືແນວໃດ ບັນຫານີ້ສຳຄັນ ເພາະ

ຈະໝາຍເຖິງຄວາມເຊື່ອໝັ້ນ, ຄວາມໄວ້ວາງໃຈ, ຄວາມຄອງຄອຍວ່າຈະເກີດຂຶ້ນຈິງ ຫຼືບໍ່, ຂ້າພະເຈົ້າກໍເຫັນວ່າ ເບື້ອງລັດຖະບານເຮົາກໍໄດ້ກຳນົດບັນດາແຜນການ, ບັນດາຄາດໝາຍສູ້ຊົນ ພ້ອມດ້ວຍວິທີການ ແລະ ມາດຕະການຈັດຕັ້ງປະຕິບັດເຫັນວ່າໂດຍພື້ນຖານກໍເປັນລະບົບຄົບຊຸດທີ່ພໍສົມຄວນ ກໍເຊື່ອໝັ້ນວ່າຖ້າຫາກປະຕິບັດຢ່າງຈິງຈັງຕາມຫຼັກການທີ່ໄດ້ວາງໄວ້ຂ້າພະເຈົ້າຄິດວ່າກໍມີຄວາມສາມາດແກ້ໄຂໄດ້ ສະນັ້ນ, ການແກ້ໄຂບັນຫາເຖິງເພີ່ ມັນມີຄວາມໝາຍສຳຄັນຫຼາຍເຖິງວ່າເຮົາຈະຜະລິດໄດ້ຫຼາຍ, ຜະລິດຢູ່ພາຍໃນສ່ວນຫຼາຍມັນຄິດໄລ່ມູນຄ່າເປັນເງິນກີບ ແຕ່ຢູ່ໃນສະພາບທີ່ອັດຕາແລກປ່ຽນເໜັງຕີງ ປະເພດວັດຖຸພັນ, ປັດໄຈການຜະລິດຈຳນວນບໍ່ໜ້ອຍ ພວກເຮົາຕ້ອງນຳເຂົ້າ ເມື່ອມາສົມທຽບການຄ້າຂາຍແມ່ນໃນຕົວພວກເຮົາກໍຫຼຸດທຶນ ເສຍປຽບດ້ານອັດຕາແລກປ່ຽນ ອັນນີ້ຂ້າພະເຈົ້າເຫັນວ່າເສດຖະກິດທີ່ດີ ການເຕີບໂຕທາງດ້ານເສດ

ຖະກິດ ຕ້ອງໃຫຍ່ກວ່າ ຫຼືເທົ່າກັບອັດຕາເງິນເຟີ້ຈິງດີ; ແຕ່ອັດຕາເງິນເຟີ້ ສະພາກຳນົດ 9% ໃນປີໜຶ່ງແຕ່ວ່າໃນຕົວຈິງປັດຈຸບັນນີ້ມັນເກືອບ 40% ແລ້ວສະນັ້ນມັນເປັນສິ່ງທ້າທາຍຫຼາຍປະຊາຊົນຢາກເຫັນວ່າ ອີກ 6 ເດືອນຕໍ່ໜ້າ ຈະສາມາດຫຼຸດໄດ້ບໍ່ອັດຕາເງິນເຟີ້ ອັດຕາແລກປ່ຽນຈະສາມາດຄຸມໄດ້ບໍ່.

ຂ້າພະເຈົ້າໄດ້ມີໂອກາດລົງຮາກຖານ ກໍມີຄວາມພູມໃຈທີ່ໄດ້ເປັນ ສສຊ ສະຫວັນນະເຂດ ດິນແດນກວ້າງໃຫຍ່ ມີໂອກາດໄດ້ໄປເມືອງທ່າປາງທອງ ແລະ ເມືອງອາດສະພອນ ເຫັນວ່າປະຊາຊົນຍັງມີມູນເຊື້ອດູໝັ້ນ ຍັງມີຄວາມສາມັກຄີ ແລະ ເຊື່ອ; ໝັ້ນພັກ-ລັດຂ້າພະເຈົ້າໄດ້ໄປເຫັນອ່າງເກັບນ້ຳຊົນລະປະທານຕື່ມອີກ 2 ບ່ອນຢູ່ເຊກີ ແລະ ຢູ່ເຊສາລະລອງ 2 ອັນນັ້ນເພີ່ນສາມາດສະໜອງນ້ຳເພື່ອເຮັດກະສິກໍາ 2.500 ເຮັກຕາ ບວກໃສ່ອີກ 2.000 ກວ່າເຮັກຕາ ອັນນີ້ເວົ້າສະເພາະແຕ່ແຂວງສະຫວັນນະເຂດ ຍັງບໍ່ທັນເວົ້າເຖິງບັນດາທົ່ງພຽງອື່ນໆ ສະນັ້ນເມື່ອເບິ່ງ

ຊັບພະຍາກອນທຳມະຊາດອັນຮັ່ງມີນີ້ ຂ້າພະເຈົ້າເຊື່ອໝັ້ນວ່າພວກເຮົາຍັງຢືນວ່າມີທ່າແຮງ, ມີມູນເຊື້ອດູໝັ້ນ ຂໍສະເໜີໃຫ້ທາງເບື້ອງລັດຖະບານຕ້ອງໄດ້ສົ່ງເສີມ ຕ້ອງໄດ້ຊຸກຍູ້ເຂົາເຈົ້າໃຫ້ມີສ່ວນຮ່ວມຄືດັ່ງທີ່ພວກເຮົາຊ່ວຍກັນຕໍ່ສູ້ຕ້ານ ແລະ ສະກັດກັ້ນໂຄວິດຜ່ານມາ ໝາຍຄວາມວ່າພວກເຮົາຕ້ອງມີຄວາມສາມັກຄີ ຕ້ອງມີການປະສານງານ ຕ້ອງມີກຳລັງແຮງທີ່ເປັນເອກະພາບ ຮ່ວມກັນຈັດຕັ້ງປະຕິບັດ ແລະ ບໍ່ຄວນຈະປະໃຫ້ລັດຖະບານຝ່າຍດຽວເປັນເຈົ້າການໃນການແກ້ໄຂບັນຫາ. ໃນທຸກໆປີ, ພວກເຮົາມີການປະກາດຂະບວນແຂ່ງຂັນຮັກຊາດ ແລະ ພັດທະນາ ຂ້າພະເຈົ້າຈຶ່ງຢາກໃຫ້ຍູ້ແຮງຂະບວນການແຂ່ງຂັນຮັກຊາດ ແລະ ພັດທະນາຕໍ່ວຽກງານນີ້ ເພາະວ່າກ່ອນອື່ນໝົດມັນມີຜົນກະທົບທາງດ້ານຈິດຕະສາດ ຕໍ່ປະຊາຊົນລາວບັນດາເຜົ່າຖ້າເຮັດໄດ້ດີຈຶ່ງຈະສາມາດດຶງໄດ້ຄວາມເຊື່ອໝັ້ນຄວາມໄວ້ເນື້ອເຊື່ອໃຈຂອງປະຊາຊົນບັນດາເຜົ່າ ກໍຄືພະ

ນັກງານຕ່າງໆຕໍ່ພັກຕໍ່ລັດ ກໍຄືຄະນະລັດຖະບານໃນຊຸດປັດຈຸບັນນີ້ ສະນັ້ນ, ດ້ວຍທ່າແຮງທີ່ພວກເຮົາມີ ຂ້າພະເຈົ້າຢາກເນັ້ນໃຫ້ໃຫ້ສືບຕໍ່ເອົາໃຈໃສ່ພັດທະນາທາງດ້ານກະສິກໍາ ຂໍໃຫ້ເອົາໃຈໃສ່ ແລະ ໃຫ້ເນັ້ນສິ່ງທີ່ພວກເຮົາມີທ່າແຮງ ເຮັດກະສິກໍາສະອາດເພື່ອຕິດພັນກັບການທ່ອງທ່ຽວ ເພາະນັກທ່ອງທ່ຽວຫຼາຍປະເທດທີ່ມາທ່ອງທ່ຽວປະເທດລາວ ເມື່ອມາແລ້ວເຂົາກໍຢາກມາອີກ ຖ້າເຮົາມີສິ່ງທີ່ດຶງດູດຈິດໃຈ ນອກຈາກທຳມະຊາດ, ວັດທະນະທຳ, ປະຫວັດສາດ ແລະ ອື່ນໆແລ້ວ ຖ້າພວກເຮົາກໍມີສິ່ງດຶງດູດສຸຂະພາບເຂົາເຈົ້າ ແລະ ອື່ນໆອີກກໍຍິ່ງສາມາດດຶງດູດບັນດານັກທ່ຽວທ່ອງເຕັມອີກ; ສຳລັບການຄຸ້ມຄອງລາຄາສິນຄ້າຢາກສະເໜີທາງເບື້ອງລັດຖະບານເອົາໃຈໃສ່ຕິດຕາມກວດກາ ເລີ່ມຈາກມາດຕະການສຶກສາອິດສະລິມໄປສູ່ມາດຕະການບໍລິຫານ ສິ່ງເສີມໃຫ້ທຸກຄົນມີນ້ຳໃຈຮັກຊາດ ຮັກຜະລິດຕະພັນລາວຮັກເງິນກີບ.

ຕິດຕາມກວດກາການຈັດຕັ້ງປະຕິບັດລັດຖະທຳມະນູນ ແລະ ກົດໝາຍ

(ສພຊ) ໂດຍປະຕິບັດຕາມກົດໝາຍວ່າດ້ວຍການຕິດຕາມກວດກາຂອງສະພາແຫ່ງຊາດ ແລະ ສະພາປະຊາຊົນຂັ້ນແຂວງ, ແຜນການຕິດຕາມກວດກາ 6 ເດືອນຕົ້ນປີ 2023 ຂອງຄະນະກຳມະການ ທັງເປັນການລົງຕິດຕາມກວດກາຊຸກຍູ້ການຈັດຕັ້ງປະຕິບັດລັດຖະທຳມະນູນ, ກົດໝາຍ ແລະ ວຽກງານວິຊາສະເພາະຂອງອົງການໄອຍະການປະຊາຊົນແຂວງອຸດົມໄຊ. ຕອນບ່າຍຂອງວັນທີ 10 ກໍລະກົດ 2023 ທີ່ຫ້ອງປະຊຸມອົງການໄອຍະການປະຊາຊົນແຂວງອຸດົມໄຊ ໄດ້ຈັດກອງປະຊຸມຕິດຕາມກວດກາການຈັດຕັ້ງປະຕິບັດລັດຖະທຳມະນູນ ແລະ ກົດໝາຍ ໂດຍການເປັນປະທານຮ່ວມຂອງທ່ານ ທອງຄານ ວັດສະດາກອນ ປະທານຄະນະກຳມະການຢູ່ຕິທຳ ແລະ ປ້ອງກັນຊາດ-ປ້ອງກັນຄວາມສະຫງົບ ສະພາປະຊາຊົນແຂວງອຸດົມໄຊ ແລະ



ທ່ານ ນາງ ສິມຫວັງ ໄຊຍະຕິ ຫົວໜ້າອົງການໄອຍະການປະຊາຊົນແຂວງ, ມີພະນັກງານອົງການໄອຍະການປະຊາຊົນແຂວງ, ອົງການໄອຍະການປະຊາຊົນເຂດ 1 ແລະ ຂະແໜງຍຸຕິທຳ ແລະ ປກຊ-ປກສ ສະພາປະຊາຊົນແຂວງເຂົ້າຮ່ວມ. ໃນກອງປະຊຸມໄດ້ຮັບຟັງການລາຍງານໂດຍຫຍໍ້ ການຈັດຕັ້ງປະຕິບັດວຽກງານຮອບດ້ານຂອງອົງການໄອຍະການປະຊາຊົນແຂວງອຸດົມໄຊ ໃນໄລຍະ 6 ເດືອນຕົ້ນປີ ແລະ ວາງທິດທາງແຜນການ 6 ເດືອນທ້າຍປີ 2023. ຕະຫຼອດໄລຍະ

6 ເດືອນຕົ້ນປີ 2023 ອົງການໄອຍະການປະຊາຊົນແຂວງໄດ້ຈັດຕັ້ງປະຕິບັດ ແລະ ເຄື່ອນໄຫວຕາມພາລະບົດບາດ, ສິດ ແລະ ຕົນຢ່າງຕັ້ງໜ້າ, ມີຜົນສຳເລັດຫຼາຍດ້ານ ແລະ ບັນລຸຕາມແຜນທີ່ໄດ້ວາງໄວ້. ພ້ອມດຽວກັນນັ້ນ, ຜູ້ແທນກອງປະຊຸມຍັງໄດ້ມີຄຳຄິດຄຳເຫັນແລກປ່ຽນບົດຮຽນ ແລະ ມີຄຳຖາມເຈາະຈົ້ມເພີ່ມຕື່ມຕໍ່ກັບບາງບັນຫາ ແລະ ບັນດາຂະແໜງທີ່ກ່ຽວຂ້ອງກໍໄດ້ຂຶ້ນຊື່ແຈ້ງຕໍ່ກອງປະຊຸມ ຕາມຄວາມຮັບຜິດຊອບຂອງຕົນ. **(ສີແຫວງ ສິບຸນເຮືອງ)**

ຮອງປະທານ ສພຂ ແຂວງວຽງຈັນ ຕິດຕາມກວດກາຢູ່ເມືອງວຽງຄຳ

(ສພຊ) ກອງປະຊຸມຕິດຕາມກວດກາ ແລະ ເກັບກຳຂໍ້ມູນວຽກງານຂອງຄະນະກຳມະການວັດທະນະທຳ-ສັງຄົມ ແລະ ບັນດາເຜົ່າ ໄດ້ຈັດຂຶ້ນໃນວັນທີ 5 ກໍລະກົດ 2023 ຢູ່ຫ້ອງວ່າການເມືອງວຽງຄຳແຂວງວຽງຈັນ ພາຍໃຕ້ການເປັນປະທານຮ່ວມຂອງທ່ານນາງ ຈັນທະຄອນ ສີອຳພອນ ຮອງປະທານສະພາປະຊາຊົນແຂວງວຽງຈັນ ແລະ ທ່ານ ນາງ ຫ້ອງການສຶກສາ ແລະ ກິລາ ເມືອງວຽງຄຳ ທັງເປັນສະມາຊິກສະພາປະຊາຊົນແຂວງວຽງຈັນເຂດເລືອກຕັ້ງເມືອງວຽງຄຳ ຮັບຜິດຊອບວຽກງານວັດທະນະທຳ-ສັງຄົມ ແລະ ບັນດາເຜົ່າເມືອງວຽງຄຳ; ມີບັນດາຫົວໜ້າຫ້ອງການກຸ່ມວັດທະນະທຳ-ສັງຄົມທົ່ວເມືອງເຂົ້າຮ່ວມ. ທ່ານ ນາງ ຈັນທະຄອນ ສີອຳພອນ ໄດ້ເຈາະຈົ້ມ ແລະ ໃຫ້ພາກສ່ວນກ່ຽວຂ້ອງຂອງ



ເມືອງວຽງຄຳ ຕອບບັນດາຄຳເຈາະຈົ້ມ ກ່ຽວກັບໜ້າວຽກຕົວຈິງ, ຄວາມຮັບຜິດຊອບຂອງຫ້ອງການຕ່າງໆ ເຊັ່ນ: ວຽກງານສຶກສາທິການ ແລະ ກິລາ, ວຽກງານສາທາລະນະສຸກ, ວຽກງານຖະແຫຼງຂ່າວ, ວັດທະນະທຳ ແລະ ທ່ອງທ່ຽວ, ວຽກງານກະ

ສິກຳ ແລະ ປ່າໄມ້ ແລະ ວຽກງານພາຍໃນ ແລະ ອື່ນໆ ແນໃສ່ເຮັດໃຫ້ການເຄື່ອນໄຫວຕິດຕາມກວດກາ ແລະ ເກັບກຳຂໍ້ມູນ ວຽກງານວັດທະນະທຳ-ສັງຄົມ ແລະ ບັນດາເຜົ່າຢູ່ເມືອງວຽງຄຳ ໄດ້ຮັບຜົນສຳເລັດໄປດ້ວຍດີ.





ສັນຍານເຕືອນແມ່ຍິງ

#ສາວແວ່ນ

ສາສະໜາທາຍໄອຄາ

ແມ່ຍິງຫຼາຍໆທ່ານອາດມີຄວາມວິຕົກກັງວົນ ແລະ ຢ້ານການກວດສຸຂະພາບພາຍໃນ ໂດຍສະເພາະການກວດພະຍາດຍິງ ເພື່ອຊອກຫາພະຍາດ ແລະ ຫາວິທີທາງປ້ອງກັນມັນແຕ່ຫົວທີ່ ຫຼາຍທ່ານເລືອກທີ່ຈະປະຕິເສດທີ່ຈະກວດ; ດັ່ງນັ້ນ, ມັນພວກເຮົາຈຶ່ງຮວບຮວມ 7 ອາການສໍາຄັນທີ່ຜູ້ຍິງຄວນຮູ້ເນື່ອງຈາກມັນເປັນອາການທີ່ບັງບອກວ່າຮ່າງກາຍເຖິງເວລາແລ້ວທີ່ຈະຕ້ອງໄດ້ຜ່ານການກວດພາຍໃນ ມານໍາສະເໜີໃຫ້ແກ່ທ່ານໄດ້ຮັບຊາບ:

1. ມີເລືອດອອກທາງຊ່ອງຄອດ: ເມື່ອມີເລືອດອອກ



ຈາກຊ່ອງຄອດໂດຍບໍ່ຮູ້ສາເຫດ ແລະ ໝັ້ນໃຈວ່າເລືອດນັ້ນບໍ່ແມ່ນເລືອດປະຈໍາເດືອນ ໂດຍສະເພາະ ເມື່ອມີເລືອດອອກຫຼັງຈາກມີເພດສໍາພັນ ລວມທັງການມີເລືອດອອກເລັກນ້ອຍຫຼັງຈາກໝົດປະຈໍາເດືອນ ຄວນໄປພົບທ່ານໝໍ ເພື່ອກວດ

ພາຍໃນທັນທີ. **2. ມີອາການຜິດປົກກະຕິໃນຊ່ອງຄອດ:** ໂດຍປົກກະຕິແລ້ວ ການລົງຂາວຈະມີລັກສະນະໃສ ແລະ ມີສີອອກຂາວ ຖ້າມີອາການຜິດປົກກະຕິເຊັ່ນ: ລົງຂາວມີສີເຫຼືອງປົນຂຽວ ຫຼື ສີເຫຼືອງຊັ້ນ ອາດຈະ

ເກີດຈາກເຊື້ອແບັກທີເຣຍ ຖ້າຫາກລົງຂາວເປັນສີນໍ້າຕານ ອາດເກີດຈາກມີເລືອດອອກທາງຊ່ອງຄອດ.

3. ປະຈໍາເດືອນບໍ່ມາ ແລະ ມາກືງກັນ: ຫາກປະຈໍາເດືອນຂາດໄປເປັນເວລາຫຼາຍເດືອນ ຫຼື ບໍ່ມາຕາມປົກກະຕິ



ຈົດໝາຍຈາກພໍ່

#ເກດແກ້ວ ປົກພັນ

* ລູກເອີຍ! ຟັງພໍ່ນີ້ ຢ່າໄດ້ໄປໂລເລ ປະຢັດກິນປະຢັດໃຊ້ ບາງເທື່ອ ຍາມເດືອດຮ້ອນ

ພໍ່ແມ່ຫາຮັບຈ້າງ ເກັບທ້ອນເງິນລາຍວັນ ຫວັງພຽງຈອມໃຈເຈົ້າ ແມ່ນເຂີນເຂາະຂາດຂ້ອນ

ຢ່າເຮັດຄືຈັງເຈົ້າ ທຽບລູກຊາຍຄົນເຂົາ ເຮົາຄົນຈິນຄວນຮູ້ ພໍ່ແມ່ຫາຝາກໃຫ້

ໝູ່ຊວນໄປຕື່ມເຫຼົ້າ ຜູ້ຫາເງິນທາງຫຼັງ ອິດກິນພໍຢ່າໄສ້ ທຸກປານໃດຍັງບໍ່ເວົ້າ ຫວັງແຕ່ໃຫ້ລູກເຕົ້າ

ພໍ່ແມ່ທຸກຍາກໄຮ້ ເງິນທຶນການສຶກສາ ການຮຽນພາເຮົາໃຫ້ ຍູທ່າງເສີມຊ່ວຍສ້າງ

ຈາກຈົດໝາຍໜຶ່ງກ້ານ ພໍ່ຂຽນຈາກໃຈຈິງ ເປັນລູກເຮົາຄວນຮູ້ ຍາມເພິ່ນກາຍແກ່ເຖົ້າ

ຈາກ່າວຂານໄຂ ກ່ອນນາ ຈ່າຍຟຸມເພືອຍຫຼິ້ນ ອັນໃດພໍຜ່ອນ ໃຜຊິຊວ້ານຊ່ວຍຊູ ເຮົານາ

ແບກຫາບຂອງຂາຍ ສິ່ງເສີມລູກເຕົ້າ ຮຽນສູງນໍາເພິ່ນ ເງິນໃຫ້ພໍກໍຍອມ

ລວຍຮັ່ງເງິນຫຼາຍ ມັ່ງມີຫຼາຍລິ້ນ ຫຼັກການຈິກຈ່າຍ ຄວນໃຊ້ສິ່ງຈໍາເປັນ ໄດເນີ

ຄວນຮິ່ນຕອງດູ ເຫື່ອໄຫຼລາມໜ້າ ປະທັງກາຍກໍຕາມຊ່າງ ຮຽນຈົບໄດ້ດັ່ງໝາຍ

ກໍຍັງຊອກສະແຫວງຫາ ເພື່ອອະນາຄົດເຈົ້າ ສະຫຼາດແຫຼມຫຼາຍຢ່າງ ເມືອງບ້ານຮຸ່ງເຮືອງ

ລູກອ່ານຄວາມໃນ ວ່າສອນວອນເວົ້າ ກະຕັນຍູ ອິດຕິນພໍ່ແມ່ ກໍຫວັງເຈົ້າເພິ່ງພາ ລູກເອີຍ!

ນັ້ນຖືວ່າເປັນສັນຍານເຕືອນໃຫ້ຜູ້ຍິງມີການກວດສຸຂະພາບພາຍໃນເພດຍິງເຊັ່ນດຽວກັນ.

4. ຊ່ອງຄອດມີກິ່ນ: ຖ້າຊ່ອງຄອດມີກິ່ນເໝັນ ເຊິ່ງອາດຈະບໍ່ເຄີຍເປັນມາກ່ອນ ເຊິ່ງກິ່ນເໝັນຈະຄ່ອຍໆຮຸນແຮງຂຶ້ນ ທ່ານຄວນກວດເບິ່ງພາຍໃນທັນທີ ໂດຍສ່ວນໃຫຍ່ແລ້ວ ກິ່ນທີ່ພົບຈະມີ 3 ປະເພດຄື: ກິ່ນຄາວ, ກິ່ນສົ້ມ ແລະ ມີກິ່ນອັບຊິ້ນ.

5. ເຈັບທ້ອງນ້ອຍຊໍາເຮື້ອ: ເມື່ອມີອາການເຈັບທ້ອງ ແລະ ປວດຢ່າງຕໍ່ເນື່ອງ ຢູ່ບໍລິເວນທ້ອງນ້ອຍຕະຫຼອດເວລາ ບໍ່ວ່າຈະເປັນປະຈໍາເດືອນຫຼືບໍ່ ແລະ ມີອາການຮຸນແຮງຂຶ້ນເລື້ອຍໆ ຄວນໄປກວດພາຍໃນທັນທີ ເພື່ອໃຫ້ທ່ານໝໍສາມາດກວດຫາສາເຫດຂອງອາການ ແລະ ຮັບການປິ່ນປົວໂດຍດ່ວນ.

6. ມີບາດແຜບໍລິເວນຊ່ອງຄອດ: ບາດແຜທີ່ເກີດບໍລິເວນຊ່ອງຄອດນັ້ນ ອາດເກີດຈາກຫຼາຍສາເຫດທີ່ແຕກຕ່າງກັນ ບໍ່ວ່າຈະເປັນບາດແຜບວມ ຫຼື ເປັນຮອຍແປ້ວເຊິ່ງເກີດຈາກການອັກເສບ, ຕິດເຊື້ອ ຈາກການສຽດສີໃນເວລາມີເພດສໍາພັນ ແລະ ເກີດຈາກຮອຍພະຍາດທີ່ມາຈາກການມີເພດສໍາພັນ ໃນເບື້ອງຕົ້ນສາມາດສັງເກດບາດແຜຕົວເອງຜ່ານແວ່ນໄດ້ ຖ້າສັງເກດເຫັນມີບາດແຜຫຼາຍຈຸດ ລວມທັງການອັກເສບ, ໃຄ່ບວມ, ແດງ ແລະ ຮູ້ສຶກແສບຮ້ອນໃນຊ່ອງຄອດຄວນໄປຫາໝໍໄວເທົ່າທີ່ຈະໄວໄດ້.

7. ພົບກ້ອນຢູ່ບໍລິເວນທ້ອງນ້ອຍ: ທ່ານສາມາດສັງເກດໄດ້ດ້ວຍຕົວມັນເອງ ໂດຍການນອນລົງ ແລ້ວສັງເກດເບິ່ງວ່າທ້ອງໃຫຍ່ຂຶ້ນບໍ່? ຖ້າໃຫຍ່ຂຶ້ນ ໃຫ້ລອງຄໍາເບິ່ງຫາກຮູ້ສຶກວ່າມີກ້ອນມົນໆ, ແຂງໆ ແລະ ດຸນຂຶ້ນມາ ທ່ານຄວນໄປກວດພາຍໃນໄວເທົ່າທີ່ຈະໄວໄດ້ ເພື່ອໃຫ້ທ່ານໝໍປຸງມະຕິຕື່ມ.

ຢ່າລືມວ່າການກວດສຸຂະພາບ ແມ່ນມີຄວາມສໍາຄັນຫຼາຍຕໍ່ສຸຂະພາບຂອງແມ່ຍິງ ບໍ່ຕ້ອງອາຍ ແລະ ບໍ່ຕ້ອງຢ້ານເຈັບ ເມື່ອເຖິງກໍາມິດເວລາກວດ ແນະນໍາໃຫ້ໄປກວດເພື່ອຮູ້ວ່າສຸຂະພາບ ເຮົາມີຄວາມຜິດປົກກະຕິ ຫຼື ບໍ່ ລວມທັງການສັງເກດອາການຂ້າງເທິງນີ້ກໍມີຄວາມສໍາຄັນເຊັ່ນກັນ.



ໝັກທາຍ



(ໄລ້ວງເບົາໆ ເວົ້າແບບກັນເອງ ບໍ່ເຄິ່ງພິທີການ)

ສາວຈິ້ມ

* ເສັດສິ້ນກອງປະຊຸມສະໄໝສາມັນເທື່ອທີ 5 ຂອງສະພາແຫ່ງຊາດ ຊຸດທີ IX ຕອນນີ້ບັນຍາກາດພາຍໃນສະພາແຫ່ງຊາດ ກ່ຽວເທົາພໍ່ສົມຄວນ ຫຼັງຈາກທີ່ຄົນລຸ້ນນາເປັນເວລາເກືອບເດືອນ ຕອນນີ້ຫຼາຍໆທ່ານກໍຄົງກັບເຄີຍເຮືອນເຄີຍຊານເປັນໜ້າສຽບຮ້ອຍແລ້ວ ສິ່ງຂໍ້ຖາມຂ່າວຂໍ້ ບັນດາທ່ານ **ສສຊ** ພ້ອມພໍ່າ ຄລສ ພາກເໜືອ-ກາງ-ໃຕ້ ເປັນແນວໃດບໍ່ເຈົ້າ ວິຊາການເຮົາກໍາລ່າຍ ຫຼາຍອາທິດມີດຽວ ລາກນັ້ນກຽມຄຶກຄັ້ນ ເດີນໜ້າເຄື່ອນໄຫວ **ແລ້ວບໍ່!**

* ຊົມເຊີຍວິທະຍາສາດສະຫະພັນແມ່ຍິງລາວ ທີ່ 20 ກໍລະກົດ ຄົບຮອບ 68 ປີ ນະໂຍກາດນີ້ **ຂໍອວຍພອນໄຊ** ຂໍໃຫ້ມີຄວາມສຸກ ດົງດຽວໂດຍດ້າມ ຕ່າແທງ່ອງ ເງິນຄ່າລັບ ສຸກສົມຫວັງສະໝຸດລ່າຍ **ເດີແມ່ເດີ!** ຜົວກາຍຜຸດຜ່ອງເຫຼື້ອມ ງາມແລ້ວຍະຫອດໄປ **ບັນທວນ!**

😊 ຊອບຍັ້ມ 😊

ແວ່ນຕູ້ງ

ປະສົບການດຽວກັນ

ຫຼັງຈາກເສຍຊີວິດ ຫ້າລືກໄປພົບລ່າຍພິບານ ເລີຍຖືກຊິກຖາມເລື່ອງປະຫວັດ
ລ່າຍພິບານ: ໃບຊີວິດເຄີຍມີບັນຫາໃຫ້ອຸກໃຈແຮງບໍ່?
ຫ້າລືກ: ມີ
ລ່າຍພິບານ: ເລື່ອງຫຍັງ?
ຫ້າລືກ: ເມຍຕິດບ່າລົບອຍ
ລ່າຍພິບານ: ເຈົ້າເຮັດແນວໃດ?
ຫ້າລືກ: ຊິເຮັດແນວໃດ ໄດ້ແຕ່ໄທ້
ລ່າຍພິບານ: ອ້ອຍກະເຄີຍພົບບັນຫານີ້ ຕອນເປັນມະນຸດ
ຫ້າລືກ: ຫ່ານເຮັດແນວໃດ
ລ່າຍພິບານ: ຮລ້າຍ ກູກະແປງພິໄນກໍາລະເວີຍ!
ຫ້າລືກ: ???



ຄະຕິເຕືອນໃຈ

ດອກຫຍ້າ

ຢູ່ໃຫ້ເພິ່ນວ່າດີ

ໜີໃຫ້ເພິ່ນຄິດຮອດ

